
IX kadencja

ZAPIS STENOGRAFICZNY 

Wspólne posiedzenie 
Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi (48.) 

oraz Komisji Zdrowia (33.) 
w dniu 13 grudnia 2016 r.



Zapis stenograficzny jest tekstem nieautoryzowanym.

Porządek obrad: 

1. Rozpatrzenie wniosków zgłoszonych na 32.  posiedzeniu Senatu do ustawy 
o zmianie ustawy o świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanych ze środków 
publicznych.



(Początek posiedzenia o godzinie 15 minut 34)

(Posiedzeniu przewodniczy przewodniczący Komisji 
Zdrowia Waldemar Kraska)

Przewodniczący Waldemar Kraska:
Dzień dobry państwu.
Rozpoczynamy posiedzenie połączonych Komisji 

Rolnictwa i Rozwoju Wsi oraz Komisji Zdrowia.
Mamy przed sobą zestawienie wniosków do ustawy 

o zmianie ustawy o świadczeniach opieki zdrowotnej fi-
nansowanych ze środków publicznych.

Czy pani legislator ma jakieś uwagi do przedstawionych 
poprawek i wniosków?

(Wypowiedź poza mikrofonem)
Nie ma, tak? Dziękuję bardzo.
Pierwszym wnioskiem, nad którym będziemy głosować, 

jest wniosek najdalej idący, wniosek Komisji Zdrowia oraz 
Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi o przyjęcie ustawy bez 
poprawek.

Kto z państwa senatorów jest za tym wnioskiem? (8)
Kto jest przeciw? (2)
Kto się wstrzymał od głosu? (0)
Dziękuję. Komisja przyjęła ustawę bez poprawek.
Proponuję, żeby senatorem sprawozdawcą dalej był 

senator Józef Łyczak.
(Senator Józef Łyczak: Dziękuję serdecznie.)
Nie widzę sprzeciwu.
Zamykam posiedzenie komisji…
(Podsekretarz Stanu w Ministerstwie Zdrowia Piotr 

Gryza: Bardzo przepraszam, ale chciałbym jeszcze jednym 
zdaniem…)

Panie Ministrze, proszę bardzo.

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Zdrowia 
Piotr Gryza:
Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo!
Na posiedzeniu Senatu została wywołana pewna dys-

kusja i m.in. pan senator Chróścikowski mówił o tym, że 
rolnicy nie będą mieli nic przeciwko temu, jeśli w go-
spodarstwach poniżej 6 ha ta złotówka od hektara będzie 
płacona. Według wstępnego szacunku, który został zro-
biony, to jest kwota 21 milionów zł w skali roku. Więc 
zagadnienia systemowe w ogóle… To nie jest żadne 
zagadnienie systemowe. To jest jeden z argumentów za 
tym, że skomplikowana jest sprawa obciążenia rolników 
składkami na ubezpieczenie zdrowotne i pewien system, 
który został wypracowany, nie jest takim sobie systemem 
wymyślonym, tylko po prostu wiąże się z pewną efek-
tywnością ściągania składek, jak również z tym, że za 
rolników i tak płaci budżet państwa. Czy płaci w postaci 
składki w wysokości 1 zł za hektar przeliczeniowy, czy też 
w postaci, jeślibyśmy tak zrobili, składki odniesionej do 
kwintala zboża, to i tak za wszystko w większości płaci 
budżet państwa. Panowie senatorowie mówili o pewnej 
reformie czy zmianie ubezpieczeń zdrowotnych. No, to 
raczej zmierza do tego, co deklaruje minister zdrowia, czyli 
przeniesienia odpowiedzialności na budżet państwa. Więc 
to też w takiej perspektywie trzeba widzieć.

Przewodniczący Waldemar Kraska:
Dziękuję, Panie Ministrze.
Zamykam posiedzenie.

 
 

(Koniec posiedzenia o godzinie 15 minut 36)
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